
RO.0012.3.8.2023 
Protokół Nr 44/2023 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk 
w dniu 21 listopada 2023 r. 

 
   Posiedzenie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk  zostało zwołane przez Pana Pawła 
Wysockiego – Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, który również przewodniczył 
obradom. 
                                                                                                         
 Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 1030 i trwało do godz. 1100  (w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk, ul. Rynek 8, 17-120 Brańsk) 
                                                                                                                   
Na stan sześciu członków Komisji Rewizyjnej, w posiedzeniu uczestniczyło 6:  

1) Paweł Wysocki  Przewodniczący Komisji 
2) Elżbieta Moczulska  Z-ca Przewodniczącego Komisji 
3) Adam Wiesław Matysiak Członek Komisji  
4) Mariusz Półtorak  Członek Komisji  
5) Józef Szpakowski  Członek Komisji  
6) Tadeusz Krasowski  Członek Komisji    

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 
Zaproszeni goście: 

1. Andrzej Jankowski   Wójt Gminy Brańsk 
2. Monika Falkowska   Zastępca Wójta Gminy Brańsk 
3. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
4. Anna Wiśniewska   Skarbnik Gminy 
5. Anna Korzeniewska   Zastępca Skarbnika 

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 

6. Członkowie Komisji RGOBiT (odrębna lista obecności przy protokole Komisji)  
 

Ad.1 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Paweł Wysocki otworzył posiedzenie 
powitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji Rewizyjnej oraz osoby zaproszone. 
Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność posiedzenia     
i podejmowania uchwał.  
 
Ad. 2 Przewodniczący posiedzenia odczytał porządek posiedzenia i zwrócił się do 
członków Komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian.  
Wobec braku wniosków zarządził głosowanie nad porządkiem posiedzenia: radni               
w głosowaniu jawnym przy 6 członkach biorących udział w głosowaniu: głosami 6 –„za”, 
„przeciw” – 0,  „wstrzymujących się”  – 0 przyjęli porządek obrad w brzmieniu: 
 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Analiza propozycji podatków i opłat lokalnych na rok 2024.  
4. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad.3 Analiza propozycji podatków i opłat lokalnych na rok 2024: 
 



Przewodniczący Komisji Rewizyjnej na wstępie odczytał pismo – prośbę Stowarzyszenia 
Przewoźników Podlasia w sprawie niepodwyższania stawek podatkowych od środków 
transportowych i rozważenia przyjęcia różnorodnych form wsparcia dla lokalnych firm        
w związku z trudną sytuacją na rynku. 
   Następnie udzielił głosu Pani Skarbnik, która przedstawiła stawki podatku od środków 
transportowych i podatku od nieruchomości, których jak zaznaczyła wzrost planowany jest 
na ok 15%, taki jak stawka waloryzacji, w stosunku do stawek z roku 2023. 
 
   Wójt Gminy poinformował, że jest dużo zaplanowanych inwestycji na rok 2024-2025: 

 na inwestycje wodociągowe jest zaplanowane prawie 4 mln.zł 

 na drogi 10 mln.zł 

 z funduszu sołeckiego 101 tys. na palce zabaw, klimatyzację, zakup urządzeń 
sportowych 

   Wkład własny przy inwestycjach głównie będzie finansowany z kredytów. Stawki 
podatkowe  corocznie były podwyższane o stopień inflacji, gmina musi się rozwijać i mieć 
na wkłady własne. 
 Na prośbę Przewodniczącego obrad, Skarbnik Gminy przedstawiła stawki podatkowe dla 
porównania za 2023r i planowane na rok 2024. 
 
   Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad 
stawkami podatku od środków transportowych zaproponowanych przez Wójta Gminy          
i przedstawionych przez Panią Skarbnik: 
   Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała zaproponowane stawki podatkowe na 
2024r.następującym stosunkiem głosów: „za” – 5; „przeciw” – 1; „wstrzymujących się” – 0; 
 
   Następnie Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad stawkami podatku od 
nieruchomości. Komisja Rewizyjna stosunkiem głosów: „za” – 5; „przeciw” – 1; 
„wstrzymujących się” – 0 pozytywnie zaopiniowała zaproponowane stawki podatkowe na 
2024r. 
 
   W dalszej części posiedzenia Skarbnik Gminy przedstawiła stawki podatku leśnego, 
które wzrastają o niecałą 1zł oraz stawki podatku rolnego. 
Skarbnik Gminy poinformowała, że cena żyta  przyjęta do podatku na rok 2023 wynosiła 
74,05zł/dt a na rok 2024 89,63zł/dt.; za hektar przeliczeniowy dla gospodarstw rolnych 
38,95zł a nieruchomości rolnych 77,90zł. Stawka podatku rolnego w bieżącym roku 2023 
wynosi  185,12zł/ha przeliczeniowy, na rok 2024 planowana 224,07zł/ha przeliczeniowy. 
   Na wniosek Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pawła Wysockiego Skarbnik 
przedstawiła jakie są przewidywane wpływy z podwyższonych stawek poszczególnych 
rodzajów podatków do budżetu gminy: 

1) podatek od nieruchomości: 

 od osób prawnych ok. 106 tys. zł 

 od osób fizycznych ok. 74 tys. zł 
2) podatek leśny ok. 3 tys. zł 
3) podatek rolny ok. 400 tys. zł 
4) podatek od środków transportowych ok. 35 tys. zł 

   Skarbnik Gminy wyjaśniła również, że jeżeli zaproponowana przez Wójta Gminy stawka 
podatku rolnego będzie zaopiniowana pozytywnie, to uchwały nie trzeba podejmować, 
natomiast jeżeli padnie propozycja obniżenia średniej ceny skupu żyta, uchwałę trzeba 
będzie podjąć. 



Radna Elżbieta Moczulska zaproponowała obniżyć cenę żyta, aby podatek skoro obecnie 
wynosi 185zł/ha, wyniósł 210zł/ha przeliczeniowy. 
Radny Paweł Wysocki  zaproponował obniżyć cenę żyta, aby podatek wyniósł 200zł/ha 
przeliczeniowy. 
 
Wójt Gminy poinformował, że wówczas z budżetu gminy należy wyrzucić na 200tys. 
inwestycji. 
 
Radny Józef Szpakowski zaproponował obniżyć cenę żyta, aby podatek wyniósł 220zł/ha 
przeliczeniowy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy wyraziła zdanie, że obniżać podatek o 4 zł to jakaś kpina, 
lepiej zostawić tak jak jest planowane. 
 
W wyniku analizy stawek podatku rolnego,  Komisja zawnioskowała do Wójta Gminy              
o obniżenie średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2024 rok                 
i opowiedziała się za stawką podatku rolnego w wysokości 210zł za 1 ha przeliczeniowy. 
   Wniosek Komisji został przyjęty stosunkiem głosów: „za” – 4; „przeciw” – 2; 
„wstrzymujących się” – 0. 
 
Do stawek podatku leśnego Komisja nie zgłosiła uwag. 
Uchwała Nr 11/2/2023 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk w sprawie opinii dotyczącej 
propozycji stawek podatkowych na rok 2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad.4 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej    
Pan Paweł Wysocki o godz. 1100 zamknął posiedzenie. 
 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant:                      Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej 

/-/Alina Adamczyk                                /-/Paweł Wysocki   


